

植物保护学报

2019年 第46卷 总目次

第1期

生物入侵专栏

- 外来物种入侵生态学 赵紫华 苏敏 李志红 惠苍 (1)
- 昆虫免疫及五种重要入侵昆虫免疫机制研究进展 曾令瑜 李志红 柳丽君 (6)
- 植物小RNA在病毒致病过程中的作用研究进展 邱艳红 王超楠 张永江 朱水芳 (17)
- 植物病原棒杆菌属分类最新进展 王丽 田茜 王溪桥 赵文军 孙现超 (25)
- 植物检疫有害生物相关术语梳理及规范 孙佩珊 田若瑾 严进 潘绪斌 李志红 (33)
- Q型烟粉虱芳香基硫酸酯酶B基因的克隆及表达分析 宋天雪 田丽霞 谢文 崔洪莹 向文胜 张友军 (40)
- 世界性害虫番茄潜麦蛾入侵我国的风险分析 洗晓青 张桂芬 刘万学 万方浩 (49)
- 泽兰实蝇寄生对紫茎泽兰生长和防御能力的影响 姜丽娜 木霖 孙昂 岳英 刘梦然 桂富荣 (56)
- 气候变化条件下樱桃实蝇在中国的潜在地理分布预测 秦誉嘉 蓝帅 卢国彩 刘玮琦 刘云慧 李志红 (63)
- 基于DNA条形码技术的湖南省柑橘主产区实蝇幼虫分子鉴定 张岳 张佳峰 秦誉嘉 曾译影 李志红 (71)
- 苹果球壳孢腐烂病菌在中国的适生性及其入侵风险 吕文刚 王卫芳 李志红 何日荣 (82)
- 台湾省苹果上牛眼果腐病菌的截获鉴定 张慧丽 李雪莲 段丽君 徐瑛 陈先锋 段维军 (90)
- 我国外来入侵生物福寿螺种类的多重PCR鉴别方法 贺超 杨倩倩 刘苏汶 刘光富 俞晓平 (97)
- 基于生灭过程的二维毒杂草入侵模型的构建及模拟 刘华 杨鹏 魏玉梅 马明 冶建华 (106)
- 云南省纳板河流域国家级自然保护区不同生境对外来入侵草本植物分布的影响 赵彩云 李俊生 刘峰 (114)
- 云南省六个国家级自然保护区外来入侵草本植物与本地植物的关系 赵彩云 赵相健 柳晓燕 李俊生 (122)
- 基于Ripley's K函数和Taylor幂法则的江西省豚草种群空间分布的点格局分析 王平 李芳 杨清培 王福升 (130)
- 基于最大熵方法的未来气候变化下狼毒在中国潜在分布的预测 王文婷 王淑璠 张炜 (136)

文献综述

- 纳米技术在植物病害防控中应用的研究进展 陈娟妮 蔡磷 李石力 杨亮 丁伟 (142)

研究论文

- 杨扇舟蛾颗粒体病毒经口侵染因子PIF0~PIF6间分子互作的酵母双杂交验证 梁振普 张俊庆 张小霞 刘雅静 张亲 李鹏娟 (151)
- 黑肩绿盲蝽和中华淡翅盲蝽的适宜生态空间和潜在分布分析 范靖宇 原雪姣 杨琢 李敏 朱耿平 (159)
- 转cry1Ac基因抗虫玉米Bt-799种植对土壤动物群落结构的影响 王柏凤 范春苗 尹俊琦 武奉慈 王大铭 宋新元 (167)
- 引起葡萄叶斑病的链格孢种类的初步鉴定 王彩霞 李兴红 魏艳敏 燕继晔 王勇 张玮 (175)
- 引起乙烯褪绿蜜橘果实腐烂的主要致病真菌分离及鉴定 黎阳 张欣怡 袁梓泖 邓丽莉 姚世响 曾凯芳 (184)
- 利用RNA干扰介导抗病性获得兼抗四种病毒的转基因马铃薯 齐恩芳 贾小霞 刘石 陈晓艳 文国宏 胡新元 (192)
- 山西省番茄早疫病菌对苯醚甲环唑的敏感性及其抗性突变体的适合度 史晓晶 任璐 王华杰 韩佳音 (201)
- 复合微生物菌剂对苹果再植病害的生防效果测定及拮抗菌株鉴定 赵璐 刘胜 胡同乐 王亚南 王树桐 曹克强 (208)
- 小麦田麦家公对苯磺隆的抗性机理 王恒智 白霜 吴小虎 吴翠霞 刘伟堂 王金信 (216)
- 四种菊酯类杀虫剂对枸杞蚜虫线粒体膜流动性的影响 李海平 张丛 牛婧玮 常静 刁青云 (224)
- 防治金银花尺蠖幼虫高效药剂的筛选及应用评价 祝国栋 孙莹 赵海朋 刘艳艳 孙夏 薛明 (230)
- 氯虫苯甲酰胺种子处理对花生地上及地下害虫的防治效果 何发林 姜兴印 尚佃龙 姚晨涛 李向东 张吉旺 (239)

研究简报

- 粘虫板在葱黄寡毛跳甲成虫种群监测上的应用 洪大伟 范凡 李梦瑶 王猛 魏国树 (249)
- 基于16S rDNA与多拷贝基因hvyI/hvyII的柑橘黄龙病菌PCR检测体系比较 陈岳文 李娜 李芳 肖翠 姚润贤 邓子牛 (251)
- 菊花上番茄斑萎病毒的血清学检测及分子鉴定 郭京泽 胡佳绩 王仲敏 刘梅 李兴红 王万寿 (253)
- 芍药鲜切花煤污病病原菌鉴定 李萌 张吕醉 唐慧骥 韩英 (255)

第2期

文献综述

- 甘蔗白条病及其致病菌Xanthomonas albilineans研究进展 孟建玉 张慧丽 林岭虹 黄宏阳 高三基 (257)

研究论文

我国不同麦区小麦镰刀菌毒素检测及毒素污染分析	马玉彤	刘太国	文才艺	刘博	高利	陈万权	(266)
河南省小麦全蚀病菌的鉴定、进化分析及标志基因筛选	张怡	马红珍	李幸	董正伟	刘翔	李成伟	(274)
陕西省小麦白粉菌群体毒性结构及遗传多样性	李强	申雪雪	杨金叶	吴蕾	邵育娟	王保通	(282)
我国长江流域和南方地区花生青枯菌遗传多样性分析	康彦平	雷永	万丽云	淮东欣	晏立英	廖伯寿	(291)
苯甲酸和肉桂酸促进蚕豆枯萎病发生的生理生化机制	陈玲	赵睿	董坤	杨智仙	董艳		(298)
短密木霉菌株 GAS1-1 的分离鉴定、拮抗作用及其生物学特性	郭成	张小杰	张有富	王春明	周天旺	李敏权	(305)
苦瓜白粉病病原菌和生理小种的鉴定及苦瓜对白粉病的抗性遗传分析	周萌萌	田丽波	商桑	邹凯茜	潘琼玉	曾丽萍	(313)
蓝莓叶斑病原菌鉴定及其生物学特性	薛德胜	李保华	练森	梁文星	王彩霞		(323)
西瓜种传枯萎病病原菌鉴定及其防控方法	耿丽华	宫国义	宋顺华	徐秀兰	吴萍	孟淑春	(330)
贵州省白及叶褐斑病原菌鉴定及其生物学特性	宋莉莎	曾桂萍	任静	司世飞	赵致	李忠	(337)
天山野果林塞威士苹果和短距凤仙花叶斑病原真菌的鉴定	刘瑜	魏彩霞	周世兴	汤界世	韩彩霞	邵华	(345)
禾草内生真菌与丛枝菌根互作对多年生黑麦草生长及叶斑病的影响	李芳	邓杰	郭艳娥	高萍	李彦忠	段廷玉	(352)
地肤子提取物对苹果树腐烂病菌的抑制作用及其菌体结构和功能的影响	郅晓燕	李睿	杨春	曹挥			(362)
京水菜种子 SU1 抗菌蛋白的纯化、稳定性和抑菌机制	袁素素	秦武洒	叶秀娟				(369)
四种杀菌剂对烟草灰霉病菌的毒力及对烟草灰霉病的抑制作用	汪汉成	李丽翠	张之砚	周浩	蔡刘体	余知和	(377)
河北省和山东省黄瓜霜霉病菌对氟吡菌胺的抗性及其常规药剂对黄瓜霜霉病的田间防效	王文桥	韩秀英	吴杰	赵建江	孟润杰	路粉	(385)
威百亩熏蒸对土壤反硝化作用及 nirS 型反硝化细菌群落结构的影响	燕平梅	魏爱丽	乔宏萍	赵文婧	曹焯程	李园	(393)
新烟碱杀虫剂环氧虫啉对苜蓿蚜的毒力及其在苜蓿蚜和水稻中的降解转化	吴嘉瑶	梅倩倩	吴勇超	程家高	李忠	须志平	(401)
喷头和施药液量对水稻植株上农药沉积和药剂防治效果的影响	徐德进	徐广春	许小龙	徐鹿	顾中言	邱白晶	(409)
沙葱萤叶甲热激蛋白基因 GdHsp10a 的克隆、分子特征与表达分析	陈龙	谭瑶	周晓榕	庞保平	单艳敏	张卓然	(417)
基于 EPG 技术分析杭菊两主栽品种对三种菊蚜抗性及其相关抗性物质	祝愿	王梦馨	崔林	沈子尧	周建松	韩宝瑜	(425)
桃蛀螟对青霉菌侵染苹果的产卵选择与行为趋向反应	石霞	艾莹婷	石芮竹	张民照	王海香	杜艳丽	(434)
感染马铃薯 Y 病毒烟株对烟蚜取食行为及烟蚜茧蜂适应性的影响	何应琴	赵如娜	陈文龙	蔡璘	牛素贞	丁伟	(443)
利用松毛虫赤眼蜂共寄生柞蚕卵繁育玉米螟赤眼蜂	田春雨	侯洋阳	臧连生	阮长春			(451)
异色瓢虫对雪松长足大蚜的捕食作用	王倩倩	张卫光	田恬	王晓艺	周成刚	尹淑艳	(458)
加州新小绥螨对侧多食跗线螨的捕食潜能	朱睿	郭建军	乙天慈	肖榕	金道超		(465)
黄淮海地区稻茬小麦田杂草组成及群落特征	高兴祥	李美	房锋	李健			(472)
浙江省水稻田杂草群落调查	庄家文	张峥	强胜				(479)

研究简报

玉米内生菌 YY1 转座子突变体库的创制及分析	吴文娜	赵莹	王会敏	陈瑶瑶	郝志敏	董金皋	(489)
八株番茄内生细菌对 12 种病原真菌拮抗活性的测定	尹向田	杨立英	徐亮	高欢欢	王咏梅	吴新颖	(493)
引起葡萄果穗溃烂的病原菌鉴定	郭炎	李小雨	苏颖	张春雨	周雪平	王永志	(495)
洋葱黄矮病毒 RT-PCR 和 ELISA 检测方法的建立	唐伟	李凡	高瑞	李洪刚	林彦茹	徐晓辉	(497)
鸢尾重型花叶病毒泰安分离物全基因组的测定与分析	刘倩	高欢欢	刘莎	翟一凡	魏国树	于毅	(499)
光谱对斑翅果蝇和黑腹果蝇成虫趋光行为的影响	曹雪	庄乾营	于毅	张思聪	张安盛		(501)
山东省寿光市韭菜迟眼蕈蚊幼虫的防治指标							

第3期

文献综述

草地贪夜蛾对化学农药和 Bt 作物的抗性机制及其治理技术研究进展	吴超	张磊	廖重宇	吴孔明	萧玉涛	(503)
----------------------------------	----	----	-----	-----	-----	-------

研究论文

沙葱萤叶甲表皮蛋白基因 GdAbd 的克隆及对温度胁迫的响应	单艳敏	张卓然	周晓榕	乌英嘎	庞保平	(514)	
棉铃虫脂肪酸结合蛋白的克隆与表达	任苏伟	赵洁	刘宁	尼加提·迪里木拉提	刘小宁	(522)	
温度和药剂胁迫下茶刺盲蝽内参基因稳定性分析	王政	朱茜	孟倩倩	孙世伟	高圣凤	刘爱勤	(530)
光周期对黏虫生长发育和生殖的影响	王熠	庞士海	纪薇	杨春	王达文	马瑞燕	(542)
基于随机森林算法构建白眉野草螟监测预警模型	程娇	龚静莲	汪深	刘勇			(549)

两种自然变温刺激对棕榈蓟马种群生命表参数及抗药性的影响	孙丽娟	张芳	江守林	马甜甜	郑长英	(556)
氯虫苯甲酰胺和氟虫脲对黏虫细胞色素P450基因表达的影响	刘俊杰	苏栩	李亚设	谢兰芬	张百重	陈锡岭 (563)
溴虫氟苯双酰胺对水稻主要害虫的毒性及对稻田天敌的影响	徐赛	吴亚坚	李保同	石绪根	熊忠华	(574)
虱螨脲对小菜蛾成虫繁殖力及子代种群发展的影响	贾变桃	卢晶晶	袁嘉伟	李显春		(582)
九里香挥发物对柑橘木虱的引诱效果及混配筛选试验	宋晓兵	彭埃天	崔一平	凌金锋	程保平	陈霞 (589)
水稻条纹病毒四川省会东县分离物p3基因序列分析及其蛋白抗体制备	吴根土	郑桂贤	李明骏	孙现超	襁菁	青玲 (595)
基于小RNA深度测序和RT-PCR检测侵染广东省冬种马铃薯的病毒	路秉翰	汤亚飞	于琳	余小漫	邓铭光	何自福 (604)
西北地区马铃薯疮痂病原菌鉴定及其生物学特性	聂峰杰	陈虞超	巩楠	甘晓燕	徐利敏	宋玉霞 (611)
广东省马铃薯块茎软腐病原菌鉴定	余小漫	汤亚飞	蓝国兵	于琳	邓铭光	何自福 (618)
基于环介导等温扩增技术检测由强雄腐霉引起的玉米茎腐病	赵媛媛	沈丹宇	于佳	徐衡	窦道龙	(626)
玉米大斑病菌交配型组成鉴定及其有性生殖条件优化	戴冬青	王绍新	刘宁	贾慧	曹志艳	董金皋 (634)
青藏高原地区青稞茎基腐病原菌的群体遗传多样性、毒素化学型及其地理分布	漆永红	曹素芳	李雪萍	李敏权		(642)
谷子种子白发病菌带菌检测及种群多态性分析	宋振君	李志勇	王永芳	任世龙	白辉	董志平 (651)
北京市生菜链格孢根腐病原菌鉴定	石延霞	郭润婷	张涛	李宝聚		(658)
不同湿润持续时间及叶片温度对温室黄瓜霜霉病发生的影响	温冬梅	纪涛	陈梅香	赵丽	杨信廷	李明 (663)
大叶黄杨灰斑病原菌鉴定、生物学特性及五种杀菌剂对其抑制作用	侯因嵩	陈雅丽	于得水	陈名君		(670)
间歇式流加补料对丁香假单胞菌大豆致病变种Z2-6冠菌素产量的影响	于莎	安冬捷	姜峰	谭伟明	李召虎	段留生 (679)
BHT对苹果采后灰霉病的防效及防御酶活性和丙二醛含量的影响	孟璐璐	于春蕾	薛德胜	李保华	梁文星	王彩霞 (686)
密度、施肥、种植方式及杀虫剂处理对玉米穗腐病及伏马毒素污染的影响	姜妍	刘延兴	李人杰	庞民好	刘颖超	董金皋 (693)
烟草赤星病菌对苯醚甲环唑和氟环唑敏感性测定及田间防效试验	张彬彬	赵晓雨	刘翔	王雪婷	张秀娟	夏晓明 (699)

研究简报

携带TYLCV的B型和Q型烟粉虱对非传毒寄主的选择差异	汪怡蓉	焦晓国	常晓丽	王超		(705)
取食感染大麦黄矮病毒小麦后麦二叉蚜体内保护酶和解毒酶活性变化	孟琳钦	李丹丹	苏丹	赵惠燕	胡祖庆	(707)
光肩星天牛和星天牛的分子快速鉴定	覃海文	黄梦伊	石娟			(709)
果树新害虫叔白颜果蝇 <i>Drosophila triauraria</i> 在山东省的发生规律	吕召云	高欢欢	翟一凡	刘莎	门兴元	于毅 (711)
小麦接种条锈菌前不同光强及光照时间对病菌侵染及发病情况的影响	张慧丽	王培	王凤涛	冯晶	马东方	蔺瑞明 (713)
陕西省紫花苜蓿根腐病原菌镰孢菌的分离与鉴定	梁嘉俊	庞仁江	宁军权	易铭	李芳红	焦锋 (715)
豇豆根腐病原菌鉴定	闫文雪	石延霞	柴阿丽	李宝聚		(717)
环磺酮对八种杂草生物活性的室内测定及田间应用效果	高兴祥	李美	李健	房锋		(719)
抑杀根结线虫的疣孢漆斑菌代谢活性物质的分离鉴定	董海龙	王海香	张作刚	徐玉梅	王琳	王建明 (721)

第4期

研究论文

大麦抗条纹病基因的定位分析	司二静	张宇	孟亚雄	李葆春	马小乐	王化俊 (723)
非寄主和寄主种子分泌物对大豆疫霉活性的影响	宋光梅	徐莹	张卓群	陈宇飞	贾梦琪	文景芝 (730)
番木瓜环斑病毒西瓜株系弱毒突变体的筛选与应用	黄显德	王玉	闫志勇	耿超	田延平	李向东 (738)
江苏省建兰齿兰环斑病毒的鉴定和遗传多样性分析	吴伟文	贺振	刘娟	李良俊		(745)
不同渗透压及pH环境对烟草青枯病菌致病力的影响	汪汉成	郭华	蔡琳	余婧	蔡刘体	丁伟 (754)
芝麻青枯病严重度对芝麻生长与产量的影响	李信申	肖运萍	黄瑞荣	魏林根	汪瑞清	华菊玲 (762)
大气环流指数和地面气象要素对海南省橡胶树白粉病的影响	白蕤	李宁	陈汇林	刘少军	陈小敏	邹海平 (770)
高寒草地青藓拮抗内生细菌筛选、鉴定及其促生作用测定	金梦军	李珊珊	田文波	杨成德	王玉琴	(779)
杭白菊叶枯病原菌鉴定及其对多菌灵的抗性机制	张佳星	戴德江	刘亚慧	陈轶	沈瑶	张传清 (787)
烟管菌M-1对小麦苗期赤霉病的防效及其生理生化机制分析	李素平	冯笑	朱云云	李勇	汪文强	杨红军 (795)
棉铃疫病生防细菌筛选、鉴定及制剂防治效果	鹿秀云	李宝庆	张晓云	郭庆港	马平	李社增 (805)
芥菜乙醇提取物对西瓜枯萎病菌的抑菌机制	刘琳	王强	袁仁文	张蕊	王静	范淑英 (816)

低剂量棉隆熏蒸联合生物菌肥防治黄瓜根结线虫病的应用效果.....张洁 夏明聪 刘红彦 张猛 米国权 杨丽荣 (824)

节节麦等三种禾本科杂草对不同性状土壤的适应性.....高兴祥 张悦丽 李美 房锋 李健 (832)

桃蚜体内次生共生菌沙雷氏菌对宿主抵御寄生蜂和高温胁迫的影响.....刘艳红 闫裕 王圣印 宋月 刘同先 (840)

莲草直胸跳甲气味结合蛋白鉴定及其在触角中的表达分析.....胡军 付丽 张彬 刘艳红 贾栋 马瑞燕 (849)

普通烟对烟粉虱取食及其与TYLCCNV共侵染的生理生化反应.....汪伦记 任利娜 李晶晶 张敏 纠敏 (860)

松毛虫赤眼蜂对柞蚕灰卵的寄生选择与适应性.....马月 赵丽娜 白庆荣 王晶 阮长春 臧连生 (868)

Molecular cloning and expression analysis of small heat shock protein gene *GdHsp20.6* under temperature stress in *Galeruca daurica* (Coleoptera: Chrysomelidae).....Huo Zhijia Zhou Xiaorong Tan Yao Pang Baoping Shan Yanmin Zhang Zhuoran (874)

大豆食心虫幼虫结茧次数的影响因素及其对低温环境适应性的影响.....夏婷婷 徐伟 李旋 崔娟 史树森 (885)

糖醋酒液对桃园和苹果园中桃蛀螟的诱捕效果分析.....翟浩 王丹 马亚男 贾晓曼 张勇 李晓军 (894)

LED风吸式杀虫灯对有效范围内茶小绿叶蝉虫口动态的影响.....边磊 蔡晓明 陈宗懋 (902)

安徽省茶园假眼小绿叶蝉优势种天敌的评判.....毕守东 张书平 余燕 王振兴 李尚 邹运鼎 (910)

应用多元逐步回归分析法评价稻田生态系统稳定性.....陈洪凡 梁玉勇 程正新 万鹏 王旭明 钟达士 (918)

研究简报

基于MaxEnt模型的红脂大小蠹在中国适生区的预测.....崔晓芃 石娟 王海香 刘永华 余昊 (925)

三个不同抗条锈病小麦品种种子内生真菌多样性分析.....宋晓贺 李彦凯 李强 (927)

葡萄拟尾孢菌PCR检测方法的建立.....雷翠云 姜兵海 宋雅琴 陈爱军 何建军 刘萍 (929)

柑橘褪绿矮缩病毒实时荧光定量PCR检测体系的建立与应用.....王瑛丽 王琴 刘莹洁 杨真 李雪燕 周彦 (931)

上海市鸡爪槭枝干溃疡病病原菌鉴定.....孙荣华 路广亮 王章训 (933)

诱导苹果轮纹病菌大量产生分生孢子器的方法.....刘媛媛 牟洪香 庞久帅 李会平 (935)

基于巢式反转录-聚合酶链式反应技术检测葡萄病毒A和葡萄病毒B.....胡国君 董雅凤 张尊平 范旭东 任芳 (937)

火龙果锈斑病病原菌鉴定.....吴婧波 詹儒林 柳凤 常金梅 何衍彪 赵艳龙 (939)

黑龙江省部分地区水稻田萤蔺对丙啶嘧磺隆的抗性水平及其分子抗性机制.....李庚 吕晓曦 王春雨 吴桐 赵长山 (941)

第5期

文献综述

我国化学肥料和农药减施增效综合技术研发顶层布局与实施进展.....张凯 冯推紫 熊超 张昭 (943)

中国茶树炭疽菌属病害研究进展及展望.....王玉春 刘守安 卢秦华 熊飞 杨亚军 王新超 (954)

研究论文

美洲棉铃虫幼虫腹侧可外翻腺分泌物对番茄抗虫反应的影响.....潘秦剑 陈林 Michelle Peiffer Gary W. Felton 刘同先 (964)

韭菜迟眼蕈蚊紫外敏感视蛋白基因的克隆及光强度对其表达量影响.....安立娜 范凡 杨小凡 李梦瑶 刘小侠 魏国树 (971)

肥料减施下玉米-大豆间作对作物产量和昆虫群落组成及多样性的影响.....李立坤 左传宝 于福兰 王龙 李卓 陈法军 (980)

茶园间作功能植物对茶小绿叶蝉的调控作用.....陈李林 陈平 王优 马旭 林金科 赵紫华 (989)

新疆外来入侵害虫欧洲甘蓝粉虱主要生物学特性分析.....阿布都热孜克·库玩 李敬桦 王盼盼 窦新玉 马德英 (997)

入侵害虫松树蜂气味结合蛋白与其相关信息化学物质的分子对接.....郭冰 郝恩华 王菁桢 陆鹏飞 乔海莉 (1004)

基于CLUE-S模型模拟胡杨春尺蠖的发生蔓延过程.....贾翔 陈蜀江 尹小英 陈孟禹 黄铁成 闫志明 (1018)

两种昆虫生长调节剂对黑腹果蝇和斑翅果蝇的生物活性.....杨文文 高欢欢 翟一凡 党海燕 赵静 于毅 (1029)

杀虫剂对转Bt水稻靶标害虫二化螟和非靶标害虫稻飞虱种群数量的影响.....刘艳敏 王晓辉 邹言 李立坤 陈法军 (1036)

五种药剂对黏虫卵的室内触杀效果及胚胎发育的影响.....赵士文 李梅梅 李伯辽 仵均祥 许向利 (1045)

云南省元阳县籼/粳型稻瘟病菌无毒基因 *Avr-Pia*、*Avr-Pita1* 和 *Avr-Pii* 多样性分析.....廖静静 谢华 王殿东 何霞红 (1057)

云南省荞麦叶枯病病原菌鉴定及其生物学特性.....卢文洁 罗志明 李春花 尹桂芳 王艳青 王莉花 (1065)

大麦抗条纹病与SSR标记的关联分析.....司二静 孟亚雄 李葆春 马小乐 张宇 王化俊 (1073)

61个小麦后备品种对白粉病的抗性分析及抗病基因推导.....史文琦 龚双军 曾凡松 向礼波 杨立军 喻大昭 (1086)

魔芋软腐病病原菌 TaqMan 荧光探针 PCR 技术的建立及应用 卢美欢 李利军 马英辉 王晓兵 郭邦利 王晓娥 (1100)

内生真菌 HND5 菌株抗香蕉枯萎病菌相关非核糖体多肽合成酶基因簇的鉴定 杨 扬 陈奕鹏 周 维 蔡吉苗 王 宝 黄贵修 (1110)

壳二孢叶枯病病原菌 *Ascochyta rabiei* 胁迫下鹰嘴豆防御相关基因的表达分析 蔡 军 马德英 郁 帆 羌 松 (1121)

土层深度对三种麦田禾本科杂草出苗及生长的影响 高兴祥 李尚友 李 美 李恩福 李 健 房 锋 (1132)

撕裂蜡孔菌对烟草黑胫病的防治效果及对烤烟生长的影响 隋宗明 袁 玲 (1138)

月季黑斑病病原菌鉴定及室内药剂初步筛选 冯宝珍 李培谦 (1147)

研究简报

苹果褪绿叶斑病毒双引物对 PCR 检测体系的建立及应用 胡国君 董雅凤 张尊平 范旭东 任 芳 鲁兴凯 (1155)

化橘红柱头黑腐病病原菌鉴定 崔一平 彭埃天 凌金峰 宋晓兵 陈 霞 程保平 (1157)

胡萝卜心腐病病原菌鉴定 郑雪玲 杨 迪 孙静怡 王 潞 王 坦 黄思良 (1159)

杀虫剂和杀菌剂联合施用对玉米穗腐病田间防效和玉米产量的影响 陈万斌 李荣荣 何康来 王勤英 王振营 (1161)

第6期

文献综述

蓟马信息素研究及应用进展 李晓维 章金明 张治军 王丽坤 吕要斌 (1163)

我国栎类植物蛀干蛀果害虫及其天敌多样性研究进展 曹亮明 魏 可 李雪薇 王小艺 (1174)

研究论文

两个马铃薯 Y 病毒黑龙江马铃薯分离物株系鉴定 程林发 张凤桐 姜瀚林 白艳菊 耿 超 李向东 (1186)

瓜类褪绿黄化病毒山东分离物全基因组序列扩增及分析 臧连毅 孙晓辉 苏文敏 张先平 刘晓莹 竺晓平 (1195)

棉花内生真菌 CEF-373 菌株对棉花黄萎病的防效及其作用机理 赵 沛 冯自力 师勇强 赵丽红 胡小平 朱荷琴 (1203)

番茄煤污假尾孢叶斑病菌实时荧光定量 PCR 检测技术的建立及应用 康华军 柴阿丽 石延霞 谢学文 郭建光 李宝聚 (1214)

内蒙古自治区向日葵小核盘菌的菌丝亲和组类型及其菌株的生物学特性、致病力和交配型 贾瑞芳 李 敏 张 键 云晓鹏 孟庆林 赵 君 (1222)

糜子细菌性条斑病病原菌鉴定及其对 13 种杀菌剂的敏感性 白雪 陈 悦 白庆荣 谷 月 孙 蕾 赵廷昌 (1233)

福建省柑橘褐斑病菌的分离、鉴定和系统进化分析 李 亚 吕佳芮 朱 玲 鲁国东 王宗华 刘国坤 (1243)

LncRNA 在柑橘木虱与黄龙病病原菌互作中的差异表达分析及验证 陈梦瑶 曹征鸿 贺 康 梅 洋 魏圣飞 肖花美 (1252)

北方春玉米区亚洲玉米螟对 Bt 玉米的抗性风险分析 黄运新 封洪强 吴孔明 (1262)

光波长、刺激时长和性别结构对龟纹瓢虫趋光性的影响 黄彤彤 李梦瑶 杨小凡 范 凡 苑士涛 魏国树 (1270)

温度对甘蔗条螟生长发育和繁殖的影响 魏吉利 潘雪红 黄诚华 商显坤 林善海 (1277)

温度和相对湿度对斑翅果蝇和黑腹果蝇飞行能力的影响 刘 莎 高欢欢 陈 浩 郑 礼 于 毅 翟一凡 (1284)

基于 MaxEnt 模型和 GIS 技术的烟粉虱适生区预测 赵 健 李志鹏 张华伟 陈 宏 翁启勇 (1292)

宁夏六盘山国家级自然保护区蝴蝶多样性调查 贺 奇 冯新华 王新谱 陈红军 杨 锋 (1301)

联肼·乙螨唑对蔬菜优势叶螨产卵发育的影响及其田间防效 乔晓芳 徐丹丹 张友军 徐宝云 王少刚 (1310)

添加助剂对植保无人机低容量喷雾在矮化密植苹果园中雾滴沉积分布及苹果黄蚜防治效果的影响 王 明 陈奕璇 苏小计 岳虎锋 闫晓静 袁会珠 (1316)

50% TraT2A 水分散粒剂研制及其增效剂筛选 李嘉明 梁巧兰 魏列新 姜玉玲 吴 琼 (1324)

基于氧化硅孔材料的啞酰菌胺纳米农药制备及其性能评价 张 芳 王 琪 白诗扬 尚 慧 孙继红 (1335)

不同作用机制杀菌剂对梨树主要病害的协同增效作用及减量施药流程制定 毕秋艳 赵建江 王文桥 吴 杰 路 粉 韩秀英 (1343)

威百亩熏蒸对土壤硝化作用及 *amoA* 型硝化细菌群落结构的影响 燕平梅 李 娜 赵文婧 陈燕飞 乔宏萍 (1357)

氟吡菌酰胺对南方根结线虫的作用效果 迟元凯 叶梦迪 赵 伟 曹 舜 汪 涛 戚仁德 (1364)

研究简报

我国马铃薯帚顶病毒的分子检测 杨 雯 何成勇 姜继红 张志想 李世访 (1371)

新疆枣树腐烂病病原菌的鉴定 严海璘 张王斌 唐俊煜 刘振亚 (1373)

河南商丘草莓青霉病病原菌的鉴定 裴冬丽 朱晓琴 叶 芬 徐园园 宋 旻 李成伟 (1375)

柑橘半穿刺线虫特异性 PCR 检测方法 向 超 彭德良 彭 焕 刘 莹 周 涛 黄文坤 (1377)

细菌表达 dsRNA 抗马铃薯甲虫 何弯弯 许文博 徐世静 卢 欢 张 江 (1379)

温湿度对黄芪根瘤象甲卵发育历期及孵化率的影响 刘月英 罗进仓 张大为 魏玉红 周昭旭 (1381)

不同寄主来源的蜂箱奇露尾甲携带蜜蜂病毒情况调查 赵红霞 黄文忠 姬聪慧 任 勤 褚艳娜 侯春生 (1383)

JOURNAL OF PLANT PROTECTION

2019 Vol. 46

CONTENTS

No. 1

Special Issue for Biological Invasion

Invasion ecology of alien species Zhao Zihua, et al. (1)

Research progress in the immunity of insects and the immune mechanisms of five important invasive insects ... Zeng Lingyu, et al. (6)

Research advances in the roles of plant small RNAs during viral pathogenicity Qiu Yanhong, et al. (17)

Advances in taxonomy of the plant pathogen *Clavibacter* Wang Li, et al. (25)

Summary and standardization of terms related to plant quarantine pest Sun Peishan, et al. (33)

Molecular cloning and expression analysis of the *arylsulfatase B* gene in *Bemisia tabaci* Q biotype Song Tianxue, et al. (40)

Risk assessment of the invasion of the tomato leafminer *Tuta absoluta* (Meyrick) into China Xian Xiaoqing, et al. (49)

Effects of parasitism of eupatorium gall fly *Procecidochares utilis* on the growth and host defense of *Ageratina adenophora*
..... Jiang Lina, et al. (56)

Prediction on potential geographical distribution of European cherry fruit fly *Rhagoletis cerasi* in China under climate change
..... Qin Yujia, et al. (63)

Molecular identification of the fruit fly larvae in major citrus production areas in Hunan Province based on DNA barcoding
..... Zhang Yue, et al. (71)

Predication of potential geographical distribution of *Sphaeropsis pyriputrescens* fungal pathogen and its invasion risk in China
..... Lü Wengang, et al. (82)

Isolation and identification of *Neofabraea kienholzii* on *Malus pumila* imported from Taiwan Province Zhang Huili, et al. (90)

Multiplex PCR detection of alien invasive apple snails introduced to China He Chao, et al. (97)

Two-dimensional poisonous weed invasion model based on birth and death process Liu Hua, et al. (106)

Effects of different habitats on distribution of invasive alien grasses in Nabanhe River Basin National Nature Reserve, Yunnan Province
..... Zhao Caiyun, et al. (114)

Relationships between invasive alien grasses and native plants across different national nature reserves, Yunnan Province
..... Zhao Caiyun, et al. (122)

Point pattern analysis of spatial distribution of ragweed population in Jiangxi Province based on Ripley's *K* function and Taylor's
power law Wang Ping, et al. (130)

Prediction of the potential geographical distribution of *Stellera chamaejasme* under climate change in China based on maximum
entropy method Wang Wenting, et al. (136)

Reviews

Progress in application of nanotechnology on plant diseases management in agriculture Chen Juanni, et al. (142)

Research reports

Verification of the molecular interactions among *per os* infectivity factors (PIF0-IF6) of *Clostera anachoreta* granulovirus by the
yeast two-hybrid system Liang Zhenpu, et al. (151)

Ecological dimensions and potential distributions of two mirid predators, *Cyrtorhinus lividipennis* and *Tytthus chinensis*, in China ...
..... Fan Jingyu, et al. (159)

Effects of planting transgenic insect-resistant maize with *cry1Ac* gene Bt-799 on the composition structure of soil fauna
..... Wang Baifeng, et al. (167)

Identification of *Alternaria* species causing leaf spots in grapes Wang Caixia, et al. (175)

Isolation and identification of main pathogenic fungi causing the decay of ethylene-degreened satsuma mandarin fruit
..... Li Yang, et al. (184)

Production of transgenic potato plants resistant to four viruses via RNAi-mediated virus resistance Qi Enfang, et al. (192)

Sensitivity of early blight pathogen *Alternaria solani* to difenoconazole and fitness of resistant mutants Shi Xiaojing, et al. (201)

Determination for control effect of microbial manure against apple replant disease and the identification of antagonistic strain against
Fusarium oxysporum Zhao Lu, et al. (208)

Resistance mechanism of *Lithospermum arvense* L. to tribenuron-methyl in winter wheat field Wang Hengzhi, et al. (216)

Effects of four pyrethroids on mitochondrial membrane fluidity of *Aphis* sp. Li Haiping, et al. (224)

Screening efficient insecticides and evaluating their applications for controlling geometrid *Heterolocha jinyinhuaphaga* larvae
..... Zhu Guodong, et al. (230)

Control effects of overground and underground insect pests of peanut by seed dressing with chlorantraniliprole He Falin, et al. (239)

Notes

Application of sticky boards in monitoring the population of *Luperomorpha suturalis* adults (Coleoptera, Chrysomelidae, Alticinae)
..... Hong Dawei, et al. (249)

Comparison of the PCR detection systems based on 16S rDNA and *hvyI/hvyII* multicopy gene sequences for *Candidatus Liberibacter*
asiaticus, the pathogen of citrus huanglongbing Chen Yüwen, et al. (251)

Serological detection and molecular identification of *Tomato spotted wilt virus* in chrysanthemum Guo Jingze, et al. (253)

Identification of the pathogen causing sooty mould on peony cut flower Li Meng, et al. (255)

No. 2

Reviews

Research advances in sugarcane leaf scald disease and its causal agent *Xanthomonas albilineans* Meng Jianyu, et al. (257)

Research reports

- Determination and contamination of *Fusarium* mycotoxins in different wheat planting regions of China Ma Yutong, et al. (266)
- Phylogenetic analysis, identification and marker genes screening of wheat take-all fungus in Henan Province Zhang Yi, et al. (274)
- Virulence and genetic diversity of *Blumeria graminis* f. sp. *tritici* collected from Shaanxi Province Li Qiang, et al. (282)
- Study on genetic diversity of bacterium *Ralstonia solanacearum* in peanut in Yangtze River Valley and southern China Kang Yanping, et al. (291)
- Physiological mechanism of faba bean *Fusarium* wilt promoted by benzoic acid and cinnamic acid Chen Ling, et al. (298)
- Isolation, identification, antagonistic effect and biological characteristics of *Trichoderma brevicompactum* strain GAS 1-1 Guo Cheng, et al. (305)
- Identification of powdery mildew physiological races and genetic resistance analysis of bitter melon to the disease Zhou Mengmeng, et al. (313)
- Identification and biological characteristics of the pathogen *Pestalotiopsis clavispora* causing blueberry leaf spot Xue Desheng, et al. (323)
- Identification and control of seed-borne pathogen of watermelon wilt disease Geng Lihua, et al. (330)
- Identification and biological characteristics of the pathogen causing leaf brown spot of Chinese ground orchid *Bletilla striata* in Guizhou Province Song Lisha, et al. (337)
- Identification of pathogenic fungi causing leaf spot of *Malus sieversii* and *Impatiens brachycentra* growing in the wild fruit forest of Tianshan Mountain Liu Yu, et al. (345)
- Influence of interactions between grass endophyte and arbuscular mycorrhizal fungi on growth and leaf spot disease of perennial ryegrass Li Fang, et al. (352)
- Antifungal activity of the extracts from fructus kochiae against apple canker pathogen *Valsa mali* and their impacts on the cell structure and function Zhi Xiaoyan, et al. (362)
- Purification, stability and antifungal mechanism of antifungal protein SU1 from *Brassica juncea* var. *multisepta* seeds Yuan Susu, et al. (369)
- Toxicity of four fungicides against fungus *Botrytis cinerea* in tobacco and their inhibition effects against tobacco gray mold Wang Hancheng, et al. (377)
- Resistance of *Pseudoperonospora cubensis* to fluopicolide and control efficacy of conventional fungicides against cucumber downy mildew in Hebei and Shandong provinces, China Wang Wenqiao, et al. (385)
- Influences of fumigation with metham-sodium on soil denitrification and *nirS* denitrifying bacterial community structure Yan Pingmei, et al. (393)
- Toxicity of the new neonicotinoid insecticide cyclozaprid on groundnut aphid *Aphis craccivora* and its degradation and transformation in *A. craccivora* and rice plants Wu Jiayao, et al. (401)
- Influence of spray nozzle and spray volume on pesticide deposition and control effect in rice Xu Dejin, et al. (409)
- Molecular cloning, characterization and expression analysis of the heat shock protein gene *GdHsp10a* in *Galeruca daurica* (Coleoptera: Chrysomelidae) Chen Long, et al. (417)
- Analysis of resistance of two elite *Chrysanthemum morifolium* cultivars to three species of aphids using EPG techniques and their potential resistant substances Zhu Yuan, et al. (425)
- Oviposition selection and behavioral tendency of yellow peach moth *Conogethes punctiferalis* (Guenée) to *Penicillium*-inoculated apples Shi Xia, et al. (434)
- Influence of *Potato virus Y*-infected tobacco on feeding behaviour of green peach aphid *Myzus persicae* (Sulzer) and on *Aphidius gifuensis* Ashmead adaptability He Yingqin, et al. (443)
- Rearing *Trichogramma ostrinae* on the eggs of Chinese oak silkworm, *Antheraea pernyi* through multiparasitism with *Trichogramma dendrolimi* Tian Chunyu, et al. (451)
- Predation of *Cinara cedri* by *Harmonia axyridis* Wang Qianqian, et al. (458)
- Preying potential of predatory mite *Neoseiulus californicus* to broad mite *Polyphagotarsonemus latus* Zhu Rui, et al. (465)
- Species composition and characterization of weed communities in rice-wheat rotation area in Huang-Huai-Hai Region Gao Xingxiang, et al. (472)
- Weed communities in rice fields in Zhejiang Province Zhuang Jiawen, et al. (479)

Notes

- Establishment and analysis of the transposon mutant library of maize endophytic YY1 strain Wu Wenna, et al. (489)
- Determination of antagonistic activity of eight endophytic bacteria from tomato against 12 plant pathogenic fungi Yang Congjun (491)
- Identification of pathogenic fungi causing grape cluster rot Yin Xiangtian, et al. (493)
- Establishment of RT-PCR and ELISA detection methods for *Onion yellow dwarf virus* Guo Yan, et al. (495)
- Cloning and analysis of the complete genomic sequence of Iris severe mosaic virus Tai'an isolate Tang Wei, et al. (497)
- A comparative study on the phototaxis behaviors of *Drosophila suzukii* and *D. melanogaster* Liu Qian, et al. (499)
- Treatment threshold of Chinese chive gnat *Bradysia odoriphaga* larvae in Shouguang, Shandong Province Zhou Xianhong, et al. (501)

No. 3

Reviews

- Research progress of resistance mechanism and management techniques of fall armyworm *Spodoptera frugiperda* to insecticides and Bt crops Wu Chao, et al. (503)

Research reports

- Molecular cloning of a cuticular protein gene *GdAbd* from *Galeruca daurica* (Coleoptera: Chrysomelidae) and its response to temperature stress Shan Yanmin, et al. (514)
- Cloning and expression of fatty acid-binding protein from cotton bollworm *Helicoverpa armigera* Ren Suwei, et al. (522)
- Stability evaluation of reference genes in tea mosquito bug *Helopeltis theivora* under temperature and pesticide stress Wang Zheng, et al. (530)

Effects of photoperiod on growth, development and reproduction of the oriental armyworm <i>Mythimna separata</i> (Lepidoptera: Noctuidae)	Wang Yi, et al. (542)
Establishment of monitoring and forecasting model for eastern grass veneer <i>Agriphila eneociliella</i> based on the random forest algorithm	Cheng Jiao, et al. (549)
Effects of two alternating temperatures on the life table parameters and pesticide resistance of <i>Thrips palmi</i>	Sun Lijuan, et al. (556)
Effects of chlorantraniliprole and fipronil on cytochrome <i>P450</i> genes in oriental armyworm <i>Mythimna separata</i>	Liu Junjie, et al. (563)
Toxicity of broflanilide on major rice pests and its influence on natural enemies in paddy fields	Xu Sai, et al. (574)
Effects of lufenuron on the fecundity and development of the offspring population of diamondback moth <i>Plutella xylostella</i> adults	Jia Biantao, et al. (582)
Trapping effects of <i>Murraya exotica</i> volatiles on Asian citrus psyllid <i>Diaphorina citri</i> and mixed screening test	Song Xiaobing, et al. (589)
Sequence analysis and antibody preparation of <i>Rice stripe virus p3</i> gene from Huidong County, Sichuan Province	Wu Gentu, et al. (595)
Identification of viruses infecting potato planted in winter in Guangdong using small RNA deep sequencing and RT-PCR	Lu Binghan, et al. (604)
Biological characterization and identification of the pathogens of potato scab in northwestern China	Nie Fengjie, et al. (611)
Identification of the pathogen causing potato tuber soft rot in Guangdong Province	She Xiaoman, et al. (618)
Rapid detection of corn stalk rot caused by <i>Pythium arrhenomanes</i> using loop-mediated isothermal amplification	Zhao Yuanyuan, et al. (626)
Identification of mating type and optimization of sexual reproduction conditions of northern leaf blight fungus <i>Setosphaeria turcica</i>	Dai Dongqing, et al. (634)
Genetic diversity, toxin chemical types and geographical distribution of <i>Fusarium avenaceum</i> from naked barley crown rot disease in Qinghai-Tibet Plateau	Qi Yonghong, et al. (642)
Detection and population diversity analysis of the contamination of millet seeds with <i>Sclerospora graminicola</i>	Song Zhenjun, et al. (651)
Identification of the pathogens causing lettuce <i>Alternaria</i> root rot in Beijing	Shi Yanxia, et al. (658)
Effects of the duration of leaf wetness and leaf temperature on downy mildew in cucumber	Wen Dongmei, et al. (663)
Identification, biological characteristics and inhibitory effect of five fungicides on the pathogen causing gray leaf spot of <i>Euonymus japonicus</i>	Hou Nansong, et al. (670)
Production of coronatine by <i>Pseudomonas syringae</i> pv. <i>glyciniae</i> Z2-6 using intermittent flow feeding fermentation	Yu Sha, et al. (679)
Control efficiency of BHT against postharvest apple grey mold and its influence on the activity of defensive enzymes and content of malondialdehyde	Meng Lulu, et al. (686)
The influences of planting density, fertilizer level, tillage method and insecticide on maize ear rot and contamination of fumonisins	Jiang Yan, et al. (693)
The sensitivity of leaf spot pathogen <i>Alternaria alternata</i> to fungicides difenoconazole and epoxiconazole and control efficacy on tobacco brown spot	Zhang Binbin, et al. (699)

Notes

Non-viruliferous host choice of TYLCV-infected biotypes B and Q of <i>Bemisia tabaci</i>	Wang Yirong, et al. (705)
Activities of protective and detoxifying enzymes in spring-grain aphid <i>Schizaphis graminum</i> (Hemiptera: Aphididae) fed on wheat infected with <i>Barley yellow dwarf virus</i>	Meng Linqin, et al. (707)
Rapid molecular detection of Asian longhorned beetle <i>Anolophora glabripennis</i> and citrus longhorn beetle <i>A. chinensis</i>	Qin Haiwen, et al. (709)
Occurrence regularity of a new orchard pest <i>Drosophila triauraria</i> in Shandong Province	Lü Zhaoyun, et al. (711)
Preinoculation effects of light intensity and duration on infection and development of <i>Puccinia striiformis</i> f. sp. <i>tritici</i> on wheat seedlings	Zhang Huili, et al. (713)
Isolation and identification of <i>Fusarium</i> species causing the <i>Medicago sativa</i> root rot in Shaanxi Province	Liang Jiajun, et al. (715)
Identification of the pathogen causing cowpea root rot	Yan Wenxue, et al. (717)
Indoor determination of bioactivities of tembotrione to eight weeds and its weed control effects in the fields	Gao Xingxiang, et al. (719)
Isolation and identification of nematicidal active substances from the soil fungus <i>Myrothecium verrucaria</i> metabolites	Dong Hailong, et al. (721)

No. 4

Research reports

Molecular mapping of a gene for resistance to barley leaf stripe	Si Erjing, et al. (723)
Effects of non-host and host seed exudates on the activity of oomycete pathogen <i>Phytophthora sojae</i>	Song Guangmei, et al. (730)
Screening and application of attenuated mutants of <i>Papaya ringspot virus</i> -watermelon strain	Huang Xiande, et al. (738)
Identification and genetic diversity analysis of <i>Odontoglossum ring spot virus</i> in <i>Cymbidium ensifolium</i> in Jiangsu Province	Wu Weiwen, et al. (745)
Effects of different osmolality and pH conditions on the pathogenicity of <i>Ralstonia solanacearum</i> in tobacco leaves	Wang Hancheng, et al. (754)
Effects of bacterial wilt on the growth and yield traits of sesame	Li Xinshen, et al. (762)
Influences of atmospheric circulation index and surface meteorological elements on the rubber tree powdery mildew in Hainan Province	Bai Rui, et al. (770)
Screening, identification and detection of growth-promoting antagonistic endophytic bacteria from <i>Carex moorcroftii</i> in alpine grassland	Jin Mengjun, et al. (779)
Identification of the pathogen causing the leaf blight of <i>Dendranthema morifolium</i> and its resistance mechanism to carbendazim	Zhang Jiaxing, et al. (787)
Analysis of the control effect of biocontrol fungus strain <i>Bjerkandera adusta</i> M-1 on wheat seedling scab and its physiological and biochemical mechanism	Li Suping, et al. (795)
Screening, identification and evaluation of biocontrol bacteria against cotton boll blight	Lu Xiuyun, et al. (805)

Suppression mechanism of the ethanol extracts from <i>Brassica juncea</i> against the pathogen of watermelon <i>Fusarium</i> wilt	Liu Lin, et al. (816)
Efficacy of dazomet fumigation and bioorganic fertilizer in integrated control of cucumber root-knot nematode ...	Zhang Jie, et al. (824)
Adaptability of gramineous weeds <i>Aegilops tauschii</i> , <i>Alopecurus myosuroides</i> and <i>Lolium multiflorum</i> to different types of soil	Gao Xingxiang, et al. (832)
Effects of the secondary endosymbiont <i>Serratia symbiotica</i> in <i>Myzus persicae</i> on host defense against parasitoids and heat stress ...	Liu Yanhong, et al. (840)
Identification of odorant-binding proteins and their expression in the antennae of alligator weed flea beetle <i>Agasicles hygrophila</i> ...	Hu Jun, et al. (849)
Differential physiological and biochemical responses of tobacco plants to the feeding by tobacco whitefly <i>Bemisia tabaci</i> and the co-infection with <i>Tomato yellow leaf curl China virus</i>	Wang Lunji, et al. (860)
Parasitism and suitability of <i>Trichogramma dendrolimi</i> on the gray eggs of Chinese oak silkworm <i>Antheraea pernyi</i>	Ma Yue, et al. (868)
Molecular cloning and expression analysis of small heat shock protein gene <i>GdHsp20.6</i> under temperature stress in <i>Galeruca daurica</i> (Coleoptera: Chrysomelidae)	Huo Zhijia, et al. (874)
Influence factors of cocooning time of soybean pod borer <i>Leguminivora glycinivorella</i> larvae and its effects on adaptive capacity in cold environments	Xia Tingting, et al. (885)
Trapping effects of sugar-acetic acid-ethanol water solutions on yellow peach moth <i>Conogethes punctiferalis</i> in peach and apple orchards	Zhai Hao, et al. (894)
Effects of light-emitting diode light traps with a suction fan on the population dynamics of the tea leafhopper <i>Empoasca onukii</i> (Hemiptera: Cicadellidae) within the effective distance	Bian Lei, et al. (902)
Assessment of the dominant species of natural enemies of the smaller green leafhopper <i>Empoasca vitis</i> in the tea garden in Anhui Province	Bi Shoudong, et al. (910)
Stability evaluation of rice field ecosystems using multiple regression analysis	Chen Hongfan, et al. (918)

Notes

Predicting potential geographical distribution of red turpentine beetle <i>Dendroctonus valens</i> in China based on MaxEnt model	Cui Xiaopeng, et al. (925)
Diversity of endophytic fungi in the seeds of three wheat cultivars resistant to stripe rust	Song Xiaohu, et al. (927)
Development of a PCR detection method for leaf spot pathogen <i>Pseudocercospora vitis</i>	Lei Cuiyun, et al. (929)
Establishment and application of a quantitative PCR assay for the detection of Citrus chlorotic dwarf-associated virus	Wang Yingli, et al. (931)
Identification of the pathogen caused trunk canker of red emperor maple <i>Acer platanum</i> in Shanghai	Sun Ronghua, et al. (933)
The methods for inducing a large number of pycnidia of <i>Botryosphaeria dothidea</i>	Liu Yuanyuan, et al. (935)
Identification of <i>Grapevine virus A</i> and <i>Grapevine virus B</i> by using nested reverse transcription-polymerase chain reaction	Hu Guojun, et al. (937)
Pathogen identification of pitaya rusty spot disease	Wu Jingbo, et al. (939)
Resistance of paddy weed <i>Schoenoplectus juncoides</i> to propylsulfuron in rice fields of part area of Heilongjiang Province and its molecular resistance mechanism	Li Geng, et al. (941)

No. 5

Reviews

Top design and progress in research and development of synthesis technique for reduction and synergy of chemical fertilizers and pesticides in China	Zhang Kai, et al. (943)
Research progress and prospects of <i>Colletotrichum</i> species causing tea plant diseases in China	Wang Yuchun, et al. (954)

Research reports

Effects of ventral eversible gland secretions of American cotton bollworm <i>Helicoverpa zea</i> caterpillars on anti-herbivore responses in tomato	Pan Qinjian, et al. (964)
Molecular cloning of an ultraviolet wavelength-sensitive opsin gene in Chinese chive gnat <i>Bradysia odoriphaga</i> and gene expression in different light intensities	An Lina, et al. (971)
Effects of monoculture and intercropping of maize and soybean with reduced use of fertilizer on crop yields, insect community composition and diversity	Li Likun, et al. (980)
Cover crops mediate abundance and egg density of tea green leafhopper (Hemiptera: Cicadellidae) in a tea plantation	Chen Lilin, et al. (989)
Biological characteristics of the cabbage whitefly, <i>Aleyrodes proletella</i> (Hemiptera: Aleyrodidae), a new invasive pest in Xinjiang ...	Abudurezike-Kuwan, et al. (997)
Molecular docking of odorant binding proteins and its related semiochemicals of sirex woodwasp <i>Sirex noctilio</i> , an invasive insect pest	Guo Bing, et al. (1004)
Simulation of the propagation process of mulberry looper <i>Apocheima cinerarius</i> based on the CLUE-S model	Jia Xiang, et al. (1018)
Effects of two insect growth regulators on <i>Drosophila melanogaster</i> and <i>Drosophila suzukii</i>	Yang Wenwen, et al. (1029)
Effects of insecticide application on the population quantity of target rice stem borer, <i>Chilo suppressalis</i> and nontarget planthoppers, <i>Nilaparvata lugens</i> and <i>Sogatella furcifera</i> of Bt rice	Liu Yanmin, et al. (1036)
Contact toxicity of five insecticides against oriental armyworm eggs and their effects on embryonic development of the armyworm	Zhao Shiwen, et al. (1045)
Polymorphism analysis of <i>Avr-Pia</i> , <i>Avr-Pita1</i> and <i>Avr-Pii</i> in indica/japonica-borne <i>Magnaporthe oryzae</i> isolates in Yuanjiang County, Yunnan	Liao Jingjing, et al. (1057)
Identification and biological characteristics of the pathogen causing leaf blight of <i>Fagopyrum esculentum</i> in Yunnan Province	Lu Wenjie, et al. (1065)
Association analysis between barley resistance to <i>Pyrenophora graminea</i> and SSR markers	Si Erjing, et al. (1073)

Evaluation of resistance to powdery mildew in 61 Chinese wheat cultivars and postulation of their resistance genes Shi Wenqi, et al. (1086)

Establishment and application of TaqMan fluorescence probe real-time PCR detection for the pathogen of konjac soft rot Lu Meihuan, et al. (1100)

Identification of the non-ribosomal peptide synthetase (NRPS) gene clusters involved in resistance to *Fusarium oxysporum* f. sp. *cubense* in the endophytic fungal isolate HND5 Yang Yang, et al. (1110)

Expression analysis of chickpea defense-related genes induced by *Ascochyta rabiei* Cai Jun, et al. (1121)

Effects of soil depths on seedling emergence and growth of three gramineous weeds in wheat fields Gao Xingxiang, et al. (1132)

Effects of *Ceriporia lacerata* on the control of black shank and growth promotion of flue-cured tobacco Sui Zongming, et al. (1138)

Identification of the pathogen causing black spot of Chinese rose and fungicide screening for the disease control Feng Baozhen, et al. (1147)

Notes

Establishment and application of duplex PCR detection method for apple chlorotic leaf virus Hu Guojun, et al. (1155)

Molecular identification of the pathogen causing stigma black rot on *Exocarpium citrifrandis* Cui Yiping, et al. (1157)

Identification of the pathogen causing heart rot of carrot Zheng Xuelling, et al. (1159)

Effects of different fungicide and insecticide combinations on control effect of corn ear rot and yield Chen Wanbin, et al. (1161)

No. 6

Reviews

Advances in the research and application of thrips pheromones Li Xiaowei, et al. (1163)

Research progress in the biodiversity of oak wood and nut borers and their natural enemies in China Cao Liangming, et al. (1174)

Research reports

Identification of two potato virus Y isolates from potato in Heilongjiang, China Cheng Linfa, et al. (1186)

Amplification and analysis of whole genome sequence of cucurbit chlorotic yellows virus from Shandong Province, China Zang Lianyi, et al. (1195)

Biological control effect and mechanism of cotton endophytic fungus *Fusarium solani* CEF-373 against *Verticillium* wilt in *Gossypium hirsutum* Zhao Pei, et al. (1203)

Establishment and application of real-time quantitative PCR assay for detection of fungal pathogen *Pseudocercospora fuligena* in tomato Kang Huajun, et al. (1214)

Mycelium compatibility group of sunflower *Sclerotinia minor* and its biological characteristics, pathogenicity and mating type in Inner Mongolia Autonomous Region Jia Ruifang, et al. (1222)

Identification of pathogen causing bacterial stripe of millet and its susceptibility to 13 bactericides Bai Xue, et al. (1233)

Isolation, identification and phylogenetic analysis of citrus brown spot pathogens in Fujian Province Li Ya, et al. (1243)

Differential expression analysis and validation of lncRNA between Asian citrus psyllid and *Candidatus Liberibacter asiaticus* interaction Chen Mengyao, et al. (1252)

Risk analysis of the resistance of Asian corn borer to Bt corn in the spring corn-growing region of northern China Huang Yunxin, et al. (1262)

Effects of wavelength, duration of light stimulation and gender structure on the phototaxis of ladybird beetle *Propylea japonica* (Thunberg) Huang Tongtong, et al. (1270)

Effects of temperature on the development and reproduction of spotted borer *Chilo sacchariphagus* (Lepidoptera: Pyralidae) Wei Jili, et al. (1277)

Effects of temperature and relative humidity on the flight ability of *Drosophila sukuzii* and *Drosophila melanogaster* Liu Sha, et al. (1284)

Prediction of potential distribution of tobacco whitefly *Bemisia tabaci* in China based on MaxEnt niche model and GIS Zhao Jian, et al. (1292)

Diversity of butterflies in Liupanshan National Nature Reserves of Ningxia He Qi, et al. (1301)

Effects of bifentazate·etoxazole on the oviposition and development of dominant mite species on vegetables and its control efficacy Qiao Xiaofang, et al. (1310)

Effects of adjuvants in low volume spraying by unmanned aerial vehicle on the deposition distribution of pesticide droplets and control efficiency against *Aphis spiraeicola* in apple orchards of high-density dwarfing cultivation pattern Wang Ming, et al. (1316)

Development and synergist screening of 50% TraT2A water-dispersible granules Li Jiaming, et al. (1324)

Preparation and evaluation of boscalid nanopesticide based on mesoporous silica Zhang Fang, et al. (1335)

Synergistic effect of different mechanism of fungicides and formulate the decrement procedure on main diseases of pear trees Bi Qiuyan, et al. (1343)

Effects of metham sodium fumigation on soil nitrification and the community structure of *amoA* nitrification bacteria Yan Pingmei, et al. (1357)

Effect of fluopyram on root-knot nematode *Meloidogyne incognita* Chi Yuankai, et al. (1364)

Notes

Molecular detection of potato mop-top virus in China Yang Wen, et al. (1371)

Identification of the pathogen causing jujube canker in Xinjiang Yan Hailin, et al. (1373)

Identification of the pathogen causing the blue mold disease of *Fragaria×ananassa* in Shangqiu, Henan Province Pei Dongli, et al. (1375)

Detection of citrus nematode *Tylenchulus semipenetrans* by using specific PCR amplification Xiang Chao, et al. (1377)

Expressing dsRNA in bacteria against Colorado potato beetle *Leptinotarsa decemlineata* He Wanwan, et al. (1379)

Effects of temperature and humidity on the developmental duration and hatching rate of *Sitona similimus* eggs Liu Yueying, et al. (1381)

Investigation of the honey bee viruses vectored by the small hive beetle *Aethina tumida* (Coleoptera: Nitidulidae) from different host bee species Zhao Hongxia, et al. (1383)